

تم تحميل هذا الملف من موقع المناهج الكويتية



الملف مراجعة شاملة الوحدة الخامسة المجتمع والتطوع

[موقع المناهج](#) ← [ملفات الكويت التعليمية](#) ← [الصف الثامن](#) ← [لغة انجليزية](#) ← [الفصل الثاني](#)

روابط مواقع التواصل الاجتماعي بحسب الصف الثامن



روابط مواد الصف الثامن على تلغرام

[الرياضيات](#)

[اللغة الانجليزية](#)

[اللغة العربية](#)

[التربية الاسلامية](#)

المزيد من الملفات بحسب الصف الثامن والمادة لغة انجليزية في الفصل الثاني

الوظائف اللغوية	1
مواضيع	2
اسئلة	3
مراجعة	4
مراجعة نهائية	5



English

2026 – 2025 ✦ Semester Two

8

UULA.COM



English

2026 – 2025 ✦ Semester Two

8

UULA.COM

حقق هدفك الدراسي

ريح بالك وارفع مستوى دراستك مع المذكرة الشاملة والفيديوهات التي تشرحها والاختبارات التي تدربك في منصة علا



نخبة المعلمين يجابونك بأسرع وقت

ما فهمت؟ تواصل مع أقوى المعلمين واحصل على شرح لسؤالك

تفوق في القصير والفايل مع نماذج اختبارات سابقة

نماذج اختبارات سابقة مشروحة بالكامل تجهزك لاختباراتك

دروس يشرحها أقوى معلمي الكويت

فيديوهات مبسطة قصيرة تشرح لك كل شيء خطوة بخطوة



اكتشف عالم التفوق مع منصة علا

لتشترك بالمادة وتستمع بالشرح المميز صور أو اضغط على رمز الQR



موقع
المناهج الكويتية
almanahj.com/kw

قبل لا تكمل تأكد من هذه الروابط المهمة



التجميعات



المعلق والتغييرات

هذه المذكرة تغطي المادة كاملة. في حال وجود أي تغيير للمنهج أو تعليق جزء منه يمكنك تصوير الQR للتأكد من المقرر.

TABLE OF CONTENTS

01	Unit 5 : Community & Volunteering	
	Community & Volunteering	
	Vocabulary	1
	Reading 1: A Journey of Helping Others	1
	Reading 2: Leading Humanitarian Institutions in Kuwait	4
	Grammar 1: The First Conditional	6
	Grammar 2: Verbs Followed by a Gerund (verb + -ing)	7
	Listening & Speaking: Small Acts, Big Impact	8
	Writing	10



Community & Volunteering

Vocabulary:

Word	Meaning	Word	Meaning
realise (v)	يدرك	generous (adj)	كريم
persuade (v)	يقنع	institution (n)	منظمة - جمعية - مؤسسة
gladly (adv)	بسعادة	active (adj)	نشط
establish (v)	ينشئ- يؤسس	disaster(n)	كارثة
fair (adj)	مقبول- عادل	operate (v)	يعمل
resident (n)	مقيم	shelter (n)	مأوى - ملجأ
put together (ph.v)	يجمع	coach (v)	يدرّب
package (n)	عبوة	count on(ph.v)	يثق بـ - يعتمد على
elderly (adj)	كبار السن	development (n)	تطوير
charity(n)	مؤسسة خيرية	construct (v)	يصنع - يبني
demonstrate (v)	يوضح - يظهر	training (n)	تدريب
impact (n)	تأثير	acquire (v)	يكتسب
pandemic (n)	جائحة - وباء	independently (adv)	بشكل مستقل
contribution (n)	مساهمة	environmental (adj)	بيئي
necessary (adj)	ضروري - مهم	generation (n)	جيل
volunteering (n)	تطوع	duty (n)	واجب
vital (adj)	أساسي- حيوي - مهم	blessing (n)	شيء جيد - نعمة

Reading 1

A Journey of Helping Others

- 🔴 What do you usually see when you visit a cooperative society?
ماذا ترى في العادة عندما تزور جمعية تعاونية؟

Shelves full of daily goods
Families shopping together
Cashiers
staff



أرفف مليئة بالبضائع اليومية
عائلات تتسوق سوياً
محاسبين
موظفين

تجربتي في الجمعية التعاونية My Experience at the Cooperative Society

Last summer, I decided to volunteer at our local cooperative society, also known as the co-op. I had often visited it with my family, but never realised how important it was to our community until I joined as a volunteer. My teacher persuaded us to join in community service, and I **gladly** agreed because I thought it would be a great opportunity to help others. الصيف الماضي، قررت التطوع في جمعيتنا التعاونية المحلية، المعروفة أيضا باسم التعاونية. كنت أزورها كثيرا مع عائلتي، لكنني لم أدرك مدى أهميتها لمجتمعنا حتى انضممت كمتطوع. أفنعتنا معلمي بالمشاركة في خدمة المجتمع، ووافقت بسرور لأنني اعتقدت أنها فرصة رائعة لمساعدة الآخرين .

Before starting, I learned that co-ops in Kuwait began when Law No. 24/1979 was established to ensure that people could buy daily goods at fair prices. What makes them special is that they are managed by local citizens from the same area. Everyone works together to serve the neighbourhood, which helps build trust and responsibility with its residents.

قبل أن أبدأ، علمت أن التعاونيات في الكويت بدأت عندما صدر القانون رقم 24/1979 لضمان قدرة الناس على شراء السلع اليومية بأسعار عادلة. ما يميز الجمعيات التعاونية هو أنهم يدارون من قبل مواطنين محليين من نفس المنطقة. ويعمل الجميع معا لخدمة الحي، مما يساعد على بناء الثقة والمسؤولية مع سكان ذلك الحي .

During my time at the co-op, I enjoyed working with other volunteers. We put together food packages, helped elderly shoppers, and organised small clean-up campaigns. It felt amazing to see how our teamwork and kindness could make such a big difference. I also noticed how the co-op helped schools, charities, and families in need, demonstrating that helping others does not always need to be big; it just needs to be from the heart.

خلال فترة عملي في التعاونية، استمتعت بالعمل مع متطوعين آخرين. قمنا بتجميع عبوات الطعام، وساعدنا كبار السن المتسوقين، ونظمنا حملات تنظيف صغيرة. كان شعورا رائعا أن أرى كيف يمكن لعملنا الجماعي ولطفنا أن يحدثا فرقا كبيرا. لاحظت أيضا كيف ساعدت التعاونية المدارس والجمعيات الخيرية والعائلات المحتاجة، مما أظهر أن مساعدة الآخرين لا يجب أن تكون دائما كبيرة؛ بل يجب أن يكون ذلك فقط من القلب .

What affected me the most was learning how much impact small actions can have. During the COVID-19 pandemic, for example, co-ops delivered food and gave out masks and cleaning products to protect people. They may seem like simple contributions, but to many people, they were necessary. I realised that if we all do our part, we can make our society stronger and kinder. Volunteering taught me that being a good citizen means caring for others, not just yourself. That is something vital to share with everyone.

وما أثر في أكثر هو معرفة مدى تأثير الأفعال الصغيرة. خلال جائحة كوفيد-19، على سبيل المثال، كانت التعاونيات توصل الطعام وتوزع الكمادات ومنتجات التنظيف لحماية الناس. قد تبدو مساهمات بسيطة، لكنها كانت ضرورية بالنسبة لكثير من الناس. أدركت أنه إذا قمنا جميعا بدورنا، يمكننا أن نجعل مجتمعنا أقوى وأكثر لطفًا. علمني التطوع أن كونك مواطنا صالحا يعني العناية بالآخرين، وليس بنفسك فقط. هذا أمر حيوي يجب مشاركته مع الجميع.

Q The best title for the text is

- My Summer Holiday
- Serving My Community at the Co-op**
- Helping My Teacher
- The History of Kuwait

أفضل عنوان للنص هو

- عطلتي الصيفية
- خدمة مجتمعي في الجمعية التعاونية**
- مساعدة معلمي
- تاريخ الكويت

Q The word "gladly" in paragraph 1 means:

هذه الكلمة معناها:

- happily **بسعادة** sadly **بحزن** slowly **ببطء** angrily **بغضب**

Q According to the passage, one of the following statements is Not True:

حسب القطعة فان احد هذه الجمل ليس صحيحا

- Co-ops are managed by local citizens.
 Co-ops began with Law No. 24/1979.

الجمعيات التعاونية تُدار من قبل مواطنين محليين
الجمعيات التعاونية بدأت مع القانون رقم 24/1979

The writer had never visited the co-op before volunteering.

الكاتب لم يزر الجمعية التعاونية قبل أن يتطوع
الجمعيات التعاونية تساعد المدارس والجمعيات الخيرية

Co-ops help schools and charities.

Q The purpose of the writer is to:

هدف الكاتب هو

- explain how to shop at the co-op
 describe his volunteering experience
 tell a funny story about his family
 write about sports in Kuwait

ان يشرح كيفية التسوق في الجمعية التعاونية
ان يصف تجربته في التطوع
ان يسرد قصة مضحكة عن أسرته
ان يكتب عن الرياضة في الكويت

Q How did co-ops help people during the COVID 19 pandemic?

كيف ساعدت الجمعيات التعاونية الناس أثناء جائحة كورونا؟

- They gave free toys.
 They opened cinemas.
 They built new schools.
 They delivered food and masks.

أعطوا ألعاب مجانية
افتتحوا دور سينما
بنوا مدارس جديدة
وزعوا الطعام والكمامات

Q What makes co-ops special in Kuwait?

ما الذي يجعل الجمعيات التعاونية مميزة في الكويت؟

- They are managed by local citizens.**
 They are owned by foreign companies.
 They only sell expensive goods.
 They are open only in summer.

تُدار من قبل مواطنين محليين
تُملك من شركات أجنبية
تبيع فقط السلع الغالية
تُفتح فقط في الصيف

Q What lesson did the writer learn from volunteering?

ما الدرس الذي تعلمه الكاتب من التطوع؟

Being a good citizen means caring for others

أن تكون مواطنا صالحا يعني أن تهتم بالآخرين
أن التسوق هو أفضل طريقة لمساعدة المجتمع
أن التطوع ممل
أن المواطنين يجب أن يهتموا بأنفسهم فقط

- Shopping is the best way to help society.
 Volunteering is boring.
 Citizens should only care for themselves.

Reading 2

Leading Humanitarian Institutions in Kuwait

المؤسسات الإنسانية الرائدة في الكويت



Q Imagine you see people in need (hungry, sick, or without shelter). Write one word that describes how you feel.

تخيل أنك ترى أشخاصًا جائعين أو مرضى أو بلا مأوى، ما الذي يخطر على بالك أولاً؟ اكتب كلمة واحدة تصف كيف تشعر

Sadness	حزن	Sympathy	تعاطف
Hope	أمل	Support	دعم
Kindness	لطف	Love	محبة
Care	رعاية	Responsibility	مسؤولية

اقرأ النص ثم أجب عن الأسئلة بعده. Read the passage then answer the questions below.

Kuwait is known for its generous spirit and care for others. Many Kuwaiti institutions work to help people in need, not only at home but also around the world. One of the oldest and most active institutions is the Kuwait Red Crescent Society (KRCS). Established in 1966, this organisation sends food, medicine, and aid to families affected by natural disasters. Its volunteers have operated in several countries, giving shelter, healthcare, and clean water to those in difficult situations. The KRCS also supports hospitals and schools in Kuwait and coaches young people on how to become responsible volunteers that people can count on. تشتهر الكويت بروحها الكريمة واهتمامها بالآخرين. تعمل العديد من المؤسسات الكويتية على مساعدة المحتاجين، ليس فقط في الوطن بل في جميع أنحاء العالم. واحدة من أقدم وأكثر المؤسسات نشاطا هي جمعية الهلال الأحمر الكويتي (KRCS).

تأسست هذه المنظمة في عام 1966، وترسل الغذاء والدواء والمساعدات إلى الأسر المتضررة من الكوارث الطبيعية. عمل متطوعوها في عدة دول، حيث قدموا المأوى والرعاية الصحية والمياه النظيفة لأولئك الذين يمرون بظروف صعبة. كما يدعم KRCS المستشفيات والمدارس في الكويت ويدرب الشباب على كيفية أن يصبحوا متطوعين مسؤولين يمكن للناس الاعتماد عليهم.

Another important organisation is the Direct Aid Society, founded in 1981. It focuses on long-term development instead of short-term help. Direct Aid constructs schools and hospitals, provides clean water, and supports families in Africa and Asia. Its volunteers believe that education and health are the keys to strong communities. The group also runs training programmes to help many women acquire new skills and earn an income independently to support their families.

منظمة مهمة أخرى هي جمعية العون المباشر التي تأسست عام 1981. وهي تركز على التنمية طويلة الأمد بدلا من المساعدة قصيرة المدى. تقوم منظمة العون المباشر ببناء المدارس والمستشفيات، وتوفير المياه النظيفة، ودعم العائلات في أفريقيا وآسيا. يعتقد متطوعوها أن التعليم والصحة هما مفتاح المجتمعات القوية. كما تدير المجموعة برامج تدريبية لمساعدة العديد من النساء على اكتساب مهارات جديدة وكسب دخل مستقل لدعم أسرهن.

A third well-known centre is the Kuwait Voluntary Work Centre (KVWC), established in 1974. It encourages young Kuwaitis to serve their community. The centre organises activities such as cleaning beaches, planting trees, and visiting hospitals. Members learn about teamwork, leadership, and environmental care. The KVWC has created a new generation of **active** citizens who see volunteering as a duty and a joy. Together, these institutions show that helping others is a blessing and is at the heart of Kuwait's true progress.

مركز ثالث معروف هو مركز العمل التطوعي الكويتي (KVWC)، الذي تأسس عام 1974. يشجع هذا المركز الشباب الكويتيين على خدمة مجتمعهم. ينظم المركز أنشطة مثل تنظيف الشواطئ، وزراعة الأشجار، وزيارة المستشفيات. يتعلم الأعضاء هناك عن العمل الجماعي، والقيادة، والرعاية البيئية. لقد أنشأ مركز KVWC جيلا جديدا من المواطنين النشطين الذين يرون التطوع كواجب وفرحة. معا، تظهر هذه المؤسسات أن مساعدة الآخرين نعمة وأنها في صميم التقدم الحقيقي للكويت.

Q The best title for the text is:

- Active Kuwaiti Citizens
- Kuwait's Charitable Organisations**
- The Direct Aid Society
- Charitable organizations around the world

أفضل عنوان للنص هو

مواطنون كويتيون نشطون
الجمعيات الخيرية الكويتية
جمعية العون المباشر
جمعيات خيرية عالمية

Q The word "active" in the third paragraph means:

- energetic**
- quiet
- lazy
- weak

هذه الكلمة في المقطع الثالث معناها هو

نشيط
هادئ
كسول
ضعيف

Q The main idea of the first paragraph is:

- Kuwait is famous for hospitals.
- Kuwait is known for helping others through institutions.**
- Kuwait is a rich country.
- Kuwait has many charitable organizations

الفكرة الرئيسية في الفقرة الأولى هي

الكويت مشهورة بالمستشفيات
الكويت معروفة بمساعدة الآخرين من خلال المؤسسات
الكويت دولة غنية
الكويت لديها لجان خيرية كثيرة

Q What activities does the Kuwait Voluntary Work Centre (KVWC) organise?

- Planting trees and cleaning beaches**
- Building airports
- Selling food
- Playing football

ما الأنشطة التي ينظمها مركز العمل التطوعي؟

زراعة الأشجار وتنظيف الشواطئ
بناء المطارات
بيع الطعام
لعب كرة القدم

Q What activities does the Kuwait Red Crescent Society (KRCS) organise?
ما الأنشطة التي ينظمها جمعية الهلال الأحمر الكويتي؟

It sends food, medicine, and aid to families affected by natural disasters.

جمعية الهلال الأحمر الكويتي ترسل الدواء والمساعدات للأسر التي تأثرت بالكوارث الطبيعية

Q What activities does the DirectAid Society organise?

ما الأنشطة التي تنظمها جمعية الغوث المباشر؟

DirectAid constructs schools and hospitals, provides clean water, and supports families in Africa and Asia.

تقوم منظمة الغوث المباشر ببناء المدارس والمستشفيات، وتوفير المياه النظيفة، ودعم العائلات في أفريقيا وآسيا.

Q What lesson do young Kuwaitis learn at KVWC?

ما الدرس الذي يتعلمه الشباب الكويتي في مركز العمل التطوعي؟

Teamwork and leadership

Cooking skills

Trading skills

Driving cars

العمل الجماعي والقيادة

مهارات الطهي

مهارات التجارة

قيادة السيارات

المناهج الكويتية
almanahj.com/kw

Grammar 1

The First Conditional

الحالة الأولى :

مع المصدر **will** في حالة **المضارع البسيط** ، و الفعل الثاني **if** اللي فيها يكون الفعل في الجملة الشرطية

If + Present Simple → will + V(inf.)

Present Simple: I - (الجمع) we - you - they + V(inf.)

(المفرد) He - she - it + V + s

If you love Allah, you will respect your parents.

If she loves Allah, she will respect her parents.

Correct the verbs between the brackets.

Q If you go to Entertainment City, you **will have** (have) great fun.

Q If you don't visit the aquarium, you **won't see** (not see) the shark.

Q If you read books, you **will learn** (learn) new words.

Q If my friend doesn't go to bed early, he **will be** (be) tired in the morning.

Q If you study harder, you **will get** (get) higher marks.

Q If it **rains** (rain), you will get wet.

- ❑ If Sally **arrives** (arrive) late again, I will be mad.
- ❑ If you don't hurry, you **will miss** (miss) the bus.
- ❑ If I have time, I **will finish** (finish) that letter.
- ❑ Nobody will notice if Noura **makes** (make) a mistake.
- ❑ If you drop that glass, it **will break** (break).
- ❑ If you **don't leave** (not leave), I'll call the police
- ❑ If he **calls** (call) you, you will go.
- ❑ If mum **buys** (buy) my school supplies, I will take them to school with me.

Grammar 2

Verbs Followed by a Gerund (verb + -ing)

swimming, reading, playing نستخدم gerund (verb+ing) كاسم لكي نتحدث عن نشاط معين مثل يأتي ال gerund (verb+ing) بعد الأفعال الآتية:

enjoy, finish, practise, suggest, discuss, encourage, celebrate

Choose the correct answer:

- ❑ We really enjoy _____ in the park.
 - play
 - playing**
 - played
 - plays
- ❑ She finished _____ her homework before dinner.
 - does
 - did
 - do
 - doing**
- ❑ They practise _____ English every day.
 - speaking**
 - speaks
 - spoke
 - speak
- ❑ I suggest _____ to the museum this weekend.
 - gone
 - went
 - going**
 - is going
- ❑ The students discussed _____ the project together.
 - is working
 - has worked
 - have worked
 - working**

- Q Teachers encourage _____ new skills.
 learn **learning** was learning learns
- Q We celebrated _____ our team's success.
 winning win wins had won
- Q The children enjoy _____ before bedtime.
 will read was reading is reading **reading**
- Q The artist finished _____ the painting yesterday.
 paints paint **painting** painted
- Q I suggest _____ a new plan for the project.
 make **making** makes is made
- Q They discussed _____ the problem with their teacher.
 solving can solve would solve solved
- Q Our coach encourages _____ hard every day.
 trains trained train **training**

Listening & Speaking

Small Acts, Big Impact

- Q Write related words to (A good citizen) اكتب كلمات لها علاقة ب (المواطن الصالح)

Values and Behaviours (قيم وسلوكيات)	Daily Actions (أفعال يومية)	(Impact on Society أثر على المجتمع)
Kindness → لطف Respect → احترام	Volunteering → تطوع Listening → إصغاء	Unity → وحدة Safety → أمان

Listen to Ali and Salman in the diwaniya talking about "Community and Volunteering".

Ali tells Salman in Diwaniya what it means to be a good citizen. A good citizen should help his community, show kindness and think about how his actions affect others. Ali tells Salman that small acts can make a big difference, like picking up litter, helping someone carry heavy bags, and holding the door open. It also includes being responsible, listening to people, and volunteering. Salman thought that a good citizen is the one who is polite and follows rules.

Ali tells Salman that being cooperative and active in society leaves a positive mark. In addition, teaching younger children about respect, fairness, and honesty is regarded as good citizenship. Furthermore, doing what's right is important. Also, joining community cleanups or school projects inspires others to join.

Ali sums his discussion with Salman by explaining that when people care about each other, the town becomes safer, and more welcoming. He explains how even the smallest acts of compassion matter. He says, "When one person starts, others follow. And that creates a positive chain reaction that can improve the whole community." Salman likes the idea of taking small actions and he will try to help people in the neighborhood

Q Show in a chain how simple actions can change society:

وضح كيف تغير الأفعال البسيطة المجتمع في سلسلة

If you join community cleanups. → First, you will inspire others to join too. → Then, people will care about each other. → As a result, the town will become safer.

إذا شاركت في حملات تنظيف المجتمع ← فسوف تلهم الآخرين للانضمام أيضًا أولاً ← ثم سيهتم الناس ببعضهم البعض ← ونتيجة لذلك ستصبح البلدة أكثر أمانًا.

Q Now, it's your turn to act and suggest solutions to your school problems. Mention the problems in your school and try to persuade other students to solve them.

الآن جاء دورك لتتصرف وتقتراح حلولاً لمشاكل مدرستك. اذكر المشاكل في المدرسة وحاول إقناع الطلاب الآخرين بحلها

■ Litter in classrooms and hallways. → Putting litter boxes in the classrooms.

القمامة في الفصول الدراسية والممرات. ← وضع صناديق قمامة في الفصول.

■ Students write on desks and walls. → Making the students who wrote on walls and desks clean them themselves.

الطلاب يكتبون على الطاولة والجدران. ← جعل الطلاب الذين كتبوا على الجدران والطاولات بتنظيفها بأنفسهم.

■ Wasting electricity and water. → Installing sensors on taps and light bulbs.

هدر الكهرباء والماء. ← تركيب حساسات على الصنابير والمصابيح.

■ There are not enough plants or trees in our school. → Encouraging students to volunteer to plant more trees in the school, it will be more beautiful.

لا يوجد ما يكفي من النباتات أو الأشجار في المدرسة. ← تشجيع الطلاب على التطوع لزراعة المزيد من الأشجار في المدرسة، فستصبح أجمل.

Writing

Writing outline مخطط الكتابة

Introduction المقدمة

Paragraph (1) عنوان

Topic Sentence:

الفكرة الرئيسية الأولى

Supporting details:

الفكرة الجزئية الأولى
الفكرة الجزئية الثانية

Concluding Sentence:

خاتمة الفقرة الأولى

Paragraph (2) عنوان

Topic Sentence:

الفكرة الرئيسية الثانية

Supporting details:

الفكرة الجزئية الأولى
الفكرة الجزئية الثانية

Concluding Sentence:

خاتمة الفقرة الثانية

Conclusion الخاتمة

"The best way to find yourself is to lose yourself in the service of others."
ان افضل طريقة للعثور على نفسك هي أن تفقد نفسك في خدمة الآخرين "

Plan and write a report of two paragraphs, not less than 10 sentences explaining the importance of community service and the many actions we can do.
خط و اكتب تقرير مكون من فقرتين لا يقل عن 10 جمل تشرح فيه أهمية الخدمة المجتمعية والأعمال العديدة التي يمكن ان نقوم بها

❶ Paragraph (1): The Importance of Community Service

▪ Topic Sentence:

Community service is important because it helps people and makes our community stronger.
الخدمة المجتمعية مهمة لأنها تساعد الناس وتجعل مجتمعنا اقوى.

▪ Supporting details:

Caring about others
Learning responsibility and respect

الاعتناء بالآخرين
تعلم المسؤولية والاحترام

▪ Concluding Sentence:

Therefore, community service is important for both individuals and society.
لذلك، فإن الخدمة المجتمعية مهمة للأفراد والمجتمع معًا.

❷ Paragraph (2): The Actions We Can Do

▪ Topic Sentence:

There are many actions we can do to help our community.
هناك العديد من الأعمال التي يمكننا القيام بها لمساعدة مجتمعنا.

▪ Supporting details:

Cleaning parks and streets
Helping elderly people and donating clothes and food
تنظيف الحدائق والشواطئ
مساعدة كبار السن والتبرع بالملابس والطعام

▪ Concluding Sentence:

In conclusion, small actions can make a big difference in our community.
وفي الختام، فإن الأعمال الصغيرة يمكن أن تُحدث فرقًا كبيرًا في مجتمعنا.

Conclusion

Overall, community service helps make our community a better place.
وبشكل عام تساعد الخدمة المجتمعية على جعل مجتمعنا مكانا أفضل.

The Importance of Community Service and The Actions We Can Do

Do you know that people help their community in simple ways without even noticing every day? Community service is important because it helps people and makes our community stronger. First, it teaches us to care about others and work together. In addition, community service helps students learn responsibility and respect. Therefore, community service is important for both individuals and society.

هل تعلم ان الناس تساعد مجتمعها بطرق بسيطة بدون حتى ان يلاحظوا كل يوم؟ الخدمة المجتمعية مهمة لأنها تساعد الناس وتجعل مجتمعنا اقوى. أولًا، إنها تعلمنا الاهتمام بالآخرين والعمل معًا. بالإضافة إلى ذلك، تساعد الخدمة المجتمعية الطلاب على تعلم المسؤولية والاحترام. لذلك، فإن الخدمة المجتمعية مهمة للأفراد والمجتمع معًا.

There are many actions we can do to help our community. For instance, we can clean parks and beaches to keep the environment clean. Also, we can help elderly people or donate clothes and food. In conclusion, small actions can make a big difference in our community. Overall, community service helps make our community a better place.

هناك العديد من الأعمال التي يمكننا القيام بها لمساعدة مجتمعنا. على سبيل المثال، يمكننا تنظيف الحدائق والشواطئ للحفاظ على البيئة نظيفة. كذلك، يمكننا مساعدة كبار السن أو التبرع بالملابس والطعام. وفي الختام، فإن الأعمال الصغيرة يمكن أن تُحدث فرقًا كبيرًا في مجتمعنا. وبشكل عام تساعد الخدمة المجتمعية على جعل مجتمعنا مكانًا أفضل.

موقع
المناهج الكويتية
almanahj.com/kw

